
Zápis 1-2022 

z veřejného zasedání zastupitelstva obce Oucmanice 

ze dne 3.6.2022 

 

Přítomni: Milena Čermáková, Jana Lagutinová, Pavel Marek, František Motl, Jan Opat, Josef 

Pavlíček 

Omluven: Milan Vincenc 

 

Občané: 11 

 

Program zasedání: 

1. Zahájení a schválení programu 

2. Kontrola usnesení z minulého zasedání VZ z 4.3.2022 

3. Zpráva o činnosti OZ.  

4. Výsledek přezkoumání hospodaření obce za rok 2021 

5. Účetní závěrka obce za rok 2021 

6. Návrh závěrečného účtu obce za rok 2021 

7. Návrh dotačních smluv 

8. Rozpočtové opatření 

9. Diskuze 

10. Souhrn usnesení 

11. Závěr 

 

1. Zasedání zahájil v 19:10 hodin starosta Josef Pavlíček. Účastnilo se všech 6 zastupitelů, 

pan Milan Vincenc byl řádně omluven. Zastupitelstvo bylo usnášeníschopné. Zapisovatelkou 

byla jmenována Milena Čermáková, ověřovateli zápisu pak Jan Opat a František Motl. 

Navržený program byl schválen. 

1.2.OZ schvaluje za ověřovatele zápisu pana Jana Opata a pana Františka Motla. OZ 

schvaluje program zasedání.  

Hlasování: 6–0–0 

 

2. Kontrola usnesení z minulého zasedání OZ ze dne 4.3.2022 



Pan František Motl přečetl usnesení z minulého zasedání. Starosta ve své zprávě podá 

informace k úkolům z minulého zasedání.  

 

3. Zpráva o činnosti OZ 

Starosta informovalo dění v obci od posledního veřejného zasedání. Byl realizován prodej 

parcely manželům Víchovým schválený na minulém veřejném zasedání, smlouva je teď na 

katastru nemovitostí.  

Starosta poděkoval organizátorům za proběhlé akce. Byl to Retro ples pořádaný Spolkem 

lidových tradic, který byl velice kladně hodnocen i ve Svatém Jiří.  

Na Květnou neděli byl koncert sboru Cantus a před koncertem Oucmaňáček měl velikonoční 

dílničky, které byly velmi úspěšné.  

30.dubna hasiči pořádali tradiční pálení čarodějnic, které bylo po dvou covidových letech v 

termínu a opravdu hojně navštívené.  

28.května byla hasičská soutěž v Jehnědí a naše soutěžní družstvo bylo na třetím místě. 

Děkujeme za dobrou reprezentaci obce.  

Dokončuje se stavba nové klubovny na hřišti. Kolaudace by měla být v průběhu prázdnin. 

Zatím nejsou osazena výdejová okna, protože byl problém s nedostatkem materiálu, snad se to 

do Dne řemesel stihne.  

Bylo zahájeno pokračování výstavby sítí na ZTV Nad rybníkem. Pro zdárný průběh akce je 

velmi důležité dobré počasí. Kontrolní den bude v průběhu 14 dnů.  

Byla opravena komunikace 4c a 12c, jsou to cesty k Motlovým a k Vackovým. Zkoušíme 

technologii Turbo 5000. Povrch se ještě upraví, jak se bude asfalt homogenizovat. Vrstva 

asfaltu je krytá kamínky. Celkové náklady na obě opravy byly 331 056 Kč včetně DPH.  

Bylo opraveno osvětlení kapličky. 

Byl opraven pružný spoj u sekačky.  

U Stezky pod korunami stromů byla přidána lavička s informační tabulí za 31 500 Kč.  

Nad kapličkou byl vysazen červený dub za 10 323 Kč včetně prořezávek.  

Byl dosazen remízek pod kravínem za 15 095 Kč. 

Obec dále pořídila venkovní mobiliář za 155 000 Kč, byly to dva party stany, pivní sety a 

plastové skládací stoly a židle. Na tuto investici máme zažádáno o dotaci z MAS Nad Orlicí, 

která tento projekt k dotaci doporučila. Ale schvalování a případný podpis smlouvy bude v 

září nebo v říjnu. U této dotace je udržitelnost 5 let od poskytnutí dotace.  

Byla opravena střecha čekárny za 41 862 Kč.  

Na dvoře hospody byl vysazen chmel. 

23.a 24.září 2022 proběhnou volby do obecního zastupitelstva a u nás budeme volit i nového 

senátora. Počet zastupitelů v novém, zastupitelstvu bude 7. Kandidáti se domluví, jestli budou 



kandidovat každý za sebe anebo jako volební strana. Pokud by kandidovali každý za sebe, tak 

by každý potřeboval podporu 13 občanů, a pokud by byla strana, tak 18 občanů. Pokud je 

volební strana, tak jsou zvoleni i náhradníci, kteří mohou nastoupit při odstoupení zastupitele.  

2.2. OZ schvaluje pro nové volební období 7 členů obecního zastupitelstva. 

Hlasování: 6-0-0 

 

28.června proběhne valná hromada VaK Jablonné nad Orlicí. Delegátem na valnou hromadu 

bude pan starosta Josef Pavlíček.  

3.2. OZ schvaluje delegáta na valnou hromadu společnosti VaK Jablonné nad Orlicí 

pana Josefa Pavlíčka 

Hlasování: 6-0-0 

 

S VaK Jablonné nad Orlicí obec řeší, že by došlo k převodu vodovodu na Jižní stráni z obce 

na VaK. Původní cena byla 544 000 Kč, v současné době je zbytková cena po odpisech 

450000 Kč. Obec by dostala 2 akcie po 200 000 Kč a zbytek by byl vyplacen v hotovosti. 

Smlouvu budeme schvalovat na zářijovém veřejném zasedání.  

V obecním lese k Brandýsu proběhla těžba a následně i prodej vytěženého dřeva. Těžba byla 

za 63 000 Kč bez DPH a dřevo bylo prodáno za 213 000 Kč bez DPH.  

 

Zastupitelstvo řešilo úpravu směrnice na pronájem hospody a nové klubovny na hřišti. Nájmy 

budou včetně DPH. Celá hospoda bude za 3 000 Kč za den, při pronájmu pouze sálu, anebo 

pouze venkovního prostoru bude cena 1500 Kč za den. Sociální zařízení je předmětem 

pronájmu vždy. Pronájem nové klubovny na hřišti bude za 1 000 Kč na den. V obou 

případech bude kauce 5 000 Kč. K ceně pronájmu budou ještě přičteny energie a voda podle 

spotřeby. Zazněly připomínky, že nájem klubovny na hřišti je nízký na novou budovu a zda 

nedojde k využití klubovny na pořádání technoparty nebo podobných akcí. Starosta 

odpověděl, že obec pronájem nemusí schválit a směrnice se může upravit.  

4.2. OZ schvaluje směrnic na krátkodobý pronájem obecní hospody a klubovny na hřišti 

v Oucmanicích 

Hlasování: 5-1-0 

 

4. Účetní závěrka obce za rok 2021 

Paní Čermáková předložila ke schválení účetní závěrku za rok 2021. Zastupitelstvo nezjistilo, 

že by účetnictví nepodávalo věrný a poctivý obraz hospodaření obce.  

5.2. OZ schvaluje účetní závěrku obce za rok 2021 

Hlasování: 6-0-0 



 

5. Návrh závěrečného účtu obce za rok 2021 

Paní Čermáková předložila ke schválení Závěrečný účet obce za rok 2021. Celkové příjmy 

obce byly 12 280 348,18 Kč, celkové výdaje pak 7 544 919,93 Kč. Tak velký rozdíl mezi 

příjmy a výdaji byl způsoben tím, že obec prodala pozemky v lokalitě Nad rybníkem a práce 

na zasíťování začaly až letos. Celkový majetek obce byl 28 863 665,44 Kč. Obec provozuje 

hospodářskou činnost, provozuje obecní hospodu. Celkové dotace za rok 2021 byly 

629054,86 Kč. Obec poskytla příspěvky v celkové výši 244 498,76 Kč. Zůstatek na účtu byl k 

31.12.2021,  15 611 483,34 Kč. 

Protože obec provozuje hospodářskou činnost, tak máme dvě přezkoumání hospodaření ročně. 

První proběhlo 22.září 2021 a druhé 24.února 2022. Nebyly zjištěny chyby ani nedostatky.  

6.2. OZ schvaluje celoroční hospodaření obce, Závěrečného účtu obce za rok 2021 

včetně Zprávy o výsledku hospodaření obce za rok 2021 bez výhrad 

Hlasování: 6-0-0 

 

6. Návrh dotačních smluv 

Starosta předložil ke schválení dotační smlouvy. Obec dostane dotaci od Pardubického kraje 

9000 Kč na motorovou pilu na vybavení hasičské zásahové jednotky. Budou proškoleni 2 

hasiči. Takže obecní náklady budou asi 15 000 Kč. 

Dále obec dostane dotaci 98 000 Kč na provoz prodejny.  

Z programu obnovy venkova dostaneme dotaci 100 000 Kč na opravu komunikací.  

O dotaci z Ministerstva pro místní rozvoj na zasíťování parcel máme zažádáno, ale nevíme, 

jak to dopadne.  

Dále zjišťujeme možnosti dotací na fotovoltaiku na obecní budovy.  

7.2. OZ schvaluje návrh dotačních smluv OŽPZ/22/22503, OŽPZ/22/22672, 

OKŘ/22/21845 

Hlasování: 6-0-0 

 

7. Rozpočtové opatření 

Paní Čermáková předložila ke schválení rozpočtové opatření. Na straně příjmů došlo k 

navýšení o 330500 Kč., z toho 207 000 Kč jsou dotace, 50 000 Kč je navýšení tržeb z 

hospody, 34 000 Kč navýšení za prodej dřeva, 13 500 Kč kompenzace daňových příjmů a 

stočné bylo vyšší o 26 000 Kč. U výdajů bylo navýšení 233 500 Kč, takže se financování z 

minulých let snížilo o 97 000 Kč. Náklady na les se zvýšily na 75 000 kč a byl nakoupen 

venkovní mobiliář za 156 000 Kč.  Rozpočtové opatření je přílohou zápisu.  

8.2. OZ schvaluje Rozpočtové opatření 2-2022 



Hlasování: 6-0-0 

 

8. Diskuze 

Diskuzi zahájil starosta informací, že bude od 7.do 9.července úplně uzavřena silnice do 

Brandýsa. Bude prováděna oprava nejhorších úseků na silnici. Silnice velmi trpí, jak po ní teď 

jezdí těžká nákladní auta. Eurovia plánovanou opravu posunula, aby na Cyrilometodějský den 

řemesel uzavírka nebyla a prováděla se v době s nízkým provozem. Další opravy by měly být 

na podzim před zimou a na jaře příštího roku by mělo dojít k likvidaci deponie nad lesem. Od 

3.do 22.června je úplná uzavírka přejezdu v Brandýse. Občané Oucmanic jsou bráni jako 

rezidenti a můžeme používat silnici kolem trati.  

V úterý 5.července bude po dvouleté covidové pauze Cyrilometodějský den řemesel. Obec ho 

intenzivně připravuje. Starosta požádal o pomoc na brigádách, které budou vyhlášeny. 

Odpoledne bude hrát Choceňačka a na ni hned od 17 hodin naváže DJ Petr Fikejz, je počítáno 

s produkcí do 2 hodin. Starosta požádal obyvatele bydlící okolo hřiště o toleranci k vyššímu 

hluku.  

Byl vznesen dotaz, jak je řešen vodovod na nové výstavbě Nad rybníkem. Starosta odpověděl, 

že obec poskytla VaK Jablonné nad Orlicí dotaci ve výši 40% investičních nákladů, zbytek 

hradí VaK a vodovod bude jejich majetkem. VaK si vodovod v rámci zasíťování staví sám.  

Další připomínka se týkala informačních toků v rámci obce. Že bylo přistavení kontejneru na 

velkoobjemový odpad vyhlášeno na poslední chvíli. Starosta odpověděl, že obce má několik 

informačních kanálů a na každý se musí informace nahrát. Máme bezdrátový rozhlas, který 

preferují starší občané, aplikaci Mobilní rozhlas používá asi 35 občanů a pak webové stránky 

obce. Budeme se tím ještě zabývat. 

Na závěr starosta pozval občany na mši svatou, která bude 12.června v kapličce. 10.září bude 

Sraz rodáků, tak starosta připomněl, aby lidé poslali návratky na obědy a večeře, pokud budou 

mít zájem.  

 

 

9. Souhrn usnesení 

1.2.OZ schvaluje za ověřovatele zápisu pana Jana Opata a pana Františka Motla. OZ 

schvaluje program zasedání.  

Hlasování: 6–0–0 

 

2.2. OZ schvaluje pro nové volební období 7 členů obecního zastupitelstva. 

Hlasování: 6-0-0 

 



3.2. OZ schvaluje delegáta na valnou hromadu společnosti VaK Jablonné nad Orlicí 

pana Josefa Pavlíčka. 

Hlasování: 6-0-0 

 

4.2. OZ schvaluje směrnici na krátkodobý pronájem obecní hospody a klubovny na 

hřišti v Oucmanicích 

Hlasování: 5-1-0 

 

5.2. OZ schvaluje účetní závěrku obce za rok 2021 

Hlasování: 6-0-0 

 

6.2. OZ schvaluje celoroční hospodaření obce, Závěrečného účtu obce za rok 2021 

včetně Zprávy o výsledku hospodaření obce za rok 2021 bez výhrad. 

Hlasování: 6-0-0 

 

7.2. OZ schvaluje návrh dotačních smluv OŽPZ/22/22503, OŽPZ/22/22672, 

OKŘ/22/21845. 

Hlasování: 6-0-0 

 

8.2. OZ schvaluje Rozpočtové opatření 2-2022. 

Hlasování: 6-0-0 

10. Závěr  

Starosta Pavlíček ukončil zasedání ve 20:30 hodin a poděkoval za účast. V září bude veřejné 

zasedání poslední v tomto složení obecního zastupitelstva.  

Starosta popřál občanům hezké léto a pozval je na všechny obecní akce.  

 

 

V Oucmanicích 3.6. 2022 

 

Zapsala:                                                        Ověřili: 

Milena Čermáková    Jan Opat 

      František Motl  


